
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer Van der Voort, 

 

U hebt het college op 10 april 2019 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over de 

nieuwe inburgeringswet. In deze brief beantwoord ik uw vragen puntsgewijs. 

 

1. Welke stappen zet de gemeente Oss momenteel om zich klaar te maken voor de nieuwe 

inburgeringswet? 

 

Antwoord: 

De gemeente Oss neemt deel aan landelijke en regionale bijeenkomsten over dit 

onderwerp. Op 9 april jl. is bijvoorbeeld een voorlichtingsbijeenkomst vanuit het Ministerie 

van SZW over het pilotprogramma Veranderopgave inburgering bezocht.  

Onder begeleiding van de regiocoördinator Veranderopgave inburgering (aangesteld 

vanuit Divosa voor de arbeidsmarktregio) volgen wij de ontwikkelingen op de voet en 

kijken wij hoe wij vanuit de eigen gemeente en/of regionaal al stappen kunnen maken. 

In Oss is er een werkgroep gevormd om de onderdelen die we al op kunnen pakken te 

concretiseren (zie het antwoord op de volgende vraag). 
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2. Wat doet de gemeente Oss met de extra financiële middelen voor inburgering die vanuit 

het rijk worden overgeheveld? 

 

Antwoord: 

Met de financiële middelen die alle gemeenten ter voorbereiding op de nieuwe wet vanuit 

het rijk krijgen gaan we in Oss de volgende zaken intensiveren: 

* nieuwe inburgeringsplichtigen adviseren over taalcursussen/aanbod; 

* bestaande inburgeringsplichtigen gaan volgen en adviseren; 

* inburgeringsplichtigen gaan adviseren over vervolgstappen; 

* het opzetten van activiteiten die gericht zijn op het versterken van de taalverwerving en 

basisvaardigheden van inburgeringsplichtigen die in de afgelopen periode het 

inburgeringstraject hebben afgerond op A2 niveau (is minimaal vereist) of een ontheffing 

hebben. 

Daarnaast schrijven we ons in voor het landelijke pilotprogramma Veranderopgave 

inburgering op het thema B1-route: van A2 naar B1.  

 

3. Ziet het college ook dat marktwerking in de inburgering onvoldoende ten gunste komt aan 

de inburgeraars zelf en dat hierdoor niet het maximale uit de taallessen, die inburgeraars 

volgen, gehaald wordt? De SP verneemt ook graag de onderbouwing van dit standpunt 

van het college. 

 

Antwoord: 

Het college ziet de invloed van marktwerking. Er komen partijen op de markt die niet 

altijd een passend aanbod hebben en in het land zijn ook de nodige frauduleuze praktijken 

aangetroffen. Het grootste probleem vinden wij echter het feit dat de inburgeraar zelf op 

zoek moet naar het voor hem of haar meest passende aanbod. In het huidige stelsel is dit 

namelijk de verantwoordelijkheid van de inburgeraar zelf. Er worden landelijk weliswaar 

kwaliteitseisen aan het aanbod gesteld, maar het zicht bij de inburgeraars ontbreekt vaak 

wat wel of geen goed aanbod is. Hier wordt door diverse taalaanbieders op ingespeeld met 

een aanbod dat niet altijd realistisch is. Gemeenten kunnen de vraag en het aanbod beter 

bijeen brengen, zo is de verwachting van het rijk en ook van ons. 

 

4. Minister Koolmees (D66) overweegt een aanbodplicht voor gemeenten in de nieuwe 

inburgeringswet op te laten nemen die gemeenten drie mogelijkheden geeft om voor het 

aanbod van begeleiding en taalcursussen te zorgen, namelijk: inbesteding, 

overheidsopdracht of open-house aanbesteding. 
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Heeft het college een voorkeur voor een van de drie varianten? Zo ja, welke voorkeur? 

 

Antwoord: 

Op dit moment wordt de wetgeving op dit onderdeel nog uitgewerkt. Pas als het 

wetstraject meer duidelijkheid biedt zullen we gaan kijken naar de meest passende 

manier om tot een goed aanbod voor begeleiding en taalcursussen te komen. Zo mogelijk 

wordt ook regionaal samengewerkt op dit onderdeel. Met andere woorden op dit moment 

hebben we nog geen voorkeur en bovendien kan dit verschillen per soort aanbod. 

 

5. De SP wil dat de gemeente Oss kiest voor een inburgeringstraject waar kwaliteit en 

toegankelijkheid van de inburgeraar centraal staat. Is het college het met de SP-opvatting 

eens? 

 

Antwoord: 

Het college is het helemaal met deze opvatting eens. 

 

6. De SP ziet graag dat de marktwerking uit het inburgeringstraject verdwijnt en is zodoende 

van mening dat het college in ieder geval de optie voor open-house aanbesteding moet 

laten afvallen, om zo beter te kunnen sturen op kwaliteit en toegankelijkheid. Wat is de 

opvatting van het college op dit voorstel? 

 

Antwoord: 

Het lijkt nu dat de gemeenten zelf de keuze kunnen maken tussen meerdere opties om 

het aanbod te organiseren. Wij zijn een warm voorstander van deze keuzevrijheid. 
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7. De SP verzoekt het college om – bijvoorbeeld via de VNG – de minister op te roepen om 

zoveel mogelijk de marktwerking uit het inburgeringstraject te halen, en kwaliteit en 

toegankelijkheid voorop te stellen. Wat gaat het college doen met deze oproep? 

 

Antwoord: 

Het college is principieel niet tegen aanbesteding en marktwerking. Wel moet de kwaliteit 

en vooral een passend traject voor iedere inburgeraar voorop staan. In de nieuwe wet 

krijgt de gemeente de mogelijkheid om regie te voeren op het inburgeringsproces. 

 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

 

 

C.P.W. van Geffen, 

Wethouder Werk, Inkomen, Onderwijs en Jeugdzorg. 


